
Zápis č. 1/1/2022 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
20. januára 2022 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Ján Balaščák, Tomáš Caban, Igor Gallo, Dóra 
Hushegyiová, Jozef Chudík, Martin Kákoš  
Neprítomní: Martin Kabát, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 
Hostia:  
PhDr. Jaroslav Rezník – generálny riaditeľ RTVS 
Mgr. Marek Knut – riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Mgr. Michal Dzurjanin – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Vahram Chuguryan –riaditeľ Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 6 členov rady a rada je schopná 
uznášať sa.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 1/2022: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca T. 
Caban);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

5. Informácia o ukončení vysielania RTVS vo formáte MPEG-2 a prechode na systém 
MPEG-4 (spravodajca M. Kákoš) 

6. Informácia o vysielaní RTVS v súvislosti so zimnými olympijskými a pralympijskými 
hrami v Pekingu (spravodajca I. Gallo) 

7. Vyhodnotenie vysielania vianočnej programovej štruktúry RTVS (spravodajca J. 
Chudík a J. Uličiansky) 

8. Zúčtovanie účelových investičných prostriedkov viazaných na Dodatky k Zmluve so 
štátom pre roky 2019 a 2020 (spravodajca Dozorná komisia) 

9. Informácia o spustení programovej služby Šport (spravodajca I. Gallo) 
10. Vyhodnotenie vysielania projektu Pečie celé Slovensko a informácia o príprave 2. 

série (spravodajkyňa D. Hushegyiová) 
11. Odvolanie voči rozhodnutiu RTVS v zmysle zákona o slobode informácií (spravodajca 

T. Caban) 
12. Podnety a sťažnosti 
13. Rôzne 

 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
A. Mozolák odprezentoval plnenia uznesení z ostatných 3 rokovaní, ktoré sú súčasťou 
priloženého materiálu. 
I. Gallo informoval, že sú predložené aj zápisy z rokovaní DK z 13. a 16.12.2021. 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 2/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z rokovaní 7.12., 13.12. 
a 16.12.2021. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 3/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie Zápisnice z rokovaní Dozornej komisie Rady RTVS z 13.12. 
a 16.12.2021. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
J. Rezník informoval, že od 17.12.2021 sa v RTVS sústreďovali na to, aby bola dobre 
zvládnutá vianočná štruktúra. Spracovali aj stanovisko k predloženému návrhu o mediálnych 
službách, kde požiadali o stiahnutie tohto zákona z rokovania NR SR, pretože ak by bol 
prijatý v tejto podobe, tak by znamenal rozvrat mediálneho prostredia na Slovensku. Poslal 
v tomto zmysle aj list na príslušné miesta. V predmetnom liste sú rozpísané všetky 
problematické miesta, ktoré v návrhu zákona sú.  
I. Gallo uviedol, že sa k nemu dostali informácie, že v rámci druhého čítania tohto zákona 
v NR SR by sa tam mala dostať aj novelizácia zákona o RTVS, čo by sa mu zdalo 
mimoriadne neseriózne, ak by sa to takto spravilo. Navrhol, aby sa rada venovala tejto 
problematike samostatne na nasledujúcom rokovaní. 
I. Gallo ďalej informoval, že 13.12.2021 prišiel list od K. Čekovského, ktorý adresoval B. 
Kollárovi. V tomto liste prejavil K. Čekovský prekvapenie, prečo sa predseda rady obrátil 
listom priamo na B. Kollára a považuje to za neštandardné. Vysvetlil, že rada keď prijala 
uznesenie o šikane zo strany VKM, tak sa dohodlo, že sa napíše list predsedovi NR SR, kde 
sa vysvetlí celá situácia. Mal ako predseda rady mandát od všetkých členov rady, aby 
o vzniknutej situácii informoval predsedu NR SR. Informoval, že K. Čekovský v liste 
opätovne spomína, že kontrola MK SR preukázala porušenie zákona a nehospodárne 
nakladanie s financiami RTVS. Vysvetlil, že si všetci pamätajú, že RTVS musela vrátiť 0,12% 
z predmetných cca 27 mil. € kvôli pochybeniu na strane externého partnera. Ďalej K. 
Čekovský v liste píše, že NKÚ konštatoval nehospodárnosť s nakladaním finančných 
prostriedkov. Osobne si myslí, že správa NKÚ nekonštatuje porušenie zákona zo strany 
RTVS. 
J .Chudík doplnil, že to, že správa NKÚ nekonštatuje porušenie zákona potvrdil priamo na 
rokovaní VKM predseda NKÚ K. Mitrík, kde to doslovne skonštatoval. 
I. Gallo pokračoval a vysvetlil, že za celé roky čo je predseda rady si nikdy nedovolil poslať 
list bez toho, aby o tom neboli informovaní členovia rady. 
J. Chudík si myslí, že toto nie je len osobný útok na predsedu rady, ale aj na RTVS a Radu 
RTVS. Pripomenul, že v minulosti bola celá vec vysvetlená B. Kollárovi, keď sa zúčastnil 
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rokovania rady  a ten skonštatoval, že dá celú vec preveriť kontrolným orgánom. Predseda 
rady podľa neho mal informovať o situácii predsedu NR SR. 
M. Kákoš skonštatoval, že na základe správy NKÚ prijal RTVS opatrenia, ktorými všetky 
nedostatky odstránil.  
J. Chudík si myslí, že K. Čekovský je v konflikte záujmov, lebo je v súdnom spore s RTVS. 
Vníma to ako útok na RTVS a Radu RTVS.  
I. Gallo zhrnul, že list odoslal na základe dohody so všetkými členmi rady, všetci ho mali 
k dispozícii a obsah korešpondoval s prijatými uzneseniami rady.  
 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
R. Doehring odprezentovala ekonomické ukazovatele za mesiac júl: 
„RTVS k 31.12.2021 dosiahla celkové príjmy vo výške 169,73 mil.€, čo predstavuje 105,35 % 
plnenie ročného rozpočtu.  Najvýznamnejší zdroj RTVS – daňové príjmy (úhrady za služby 
verejnosti) dosiahli k 31.12.2021 sumu 76,29 mil.€, čo predstavuje plnenie na 103,51 % 
ročného plánu. Hlavným faktorom vyššieho plnenia sú (napriek výpadkom z dôvodu novely 
zákona) predovšetkým úspešné akvizičné kampane a zasielanie výziev na úhradu 
identifikovaných nedoplatkov na úhradách. Do 31.12. 2021 RTVS obdŕžala 7,45 mil. € za 
staré dlhy týkajúce sa obdobia do 31.12.2020.  
RTVS sa podarilo získať zo štátneho rozpočtu zdroje na dofinancovanie vyššieho výpadku 
na úhradách ako bolo rozpočtovaných 8 mil.€ v súvislosti s prijatím novely zákona č. 
314/2019 Z.z., ktorá oslobodila od 1.1.2020 od platenia úhrady poberateľov dôchodkových 
dávok a dávok v hmotnej núdzi. Na základe aktuálnej analýzy ročný výpadok za rok 2021 
predstavoval výšku 11,34 mil.€, t.j. vyšší výpadok vo výške 3,34 mil.€, ktorý bol dňa 
16.11.2021 doplatený v rámci poskytnutej kompenzácie spolu vo výške 5 551 324 € (rok 
2020 doplatok 2 200 650 € a rok 2021 doplatok 3 350 674 €).  
 

 
počet úľava 

2021 - 
počet 

mesiacov 
výpadok 

výpadok 
rok 2021 mesačne 

Počet oslobodených platiteľov 2,32 
eur 291 329 

                          
2,32 
€  12 

    8 110 599 
€    675 883 €  

Počet oslobodených platiteľov 4,64 
eur v 2020 49 791 

                          
4,64 
€  12 

    2 772 363 
€    231 030 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 01/2021 1 376 

                          
4,64 
€  12 

         76 616 
€        6 385 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 02/2021 1 333 

                          
4,64 
€  11      68 036 €       6 185 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 03/2021 1 163 

                          
4,64 
€  10      53 963 €       5 396 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 04/2021 1 173 

                          
4,64 
€  9      48 984 €       5 443 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 05/2021 1 320 

                          
4,64 
€  8      48 998 €       6 125 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 06/2021 1 130 

                          
4,64 
€  7      36 702 €       5 243 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 07/2021 1 202                           6      33 464 €       5 577 € 
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4,64 
€  

Počet platiteľov 4,64 eur od 08/2021 1 289 

                          
4,64 
€  5      29 905 €       5 981 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 09/2021 1 203 

                          
4,64 
€  4      22 328 €       5 582 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 10/2021 1 400 

                          
4,64 
€  3      19 488 €       6 496 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 11/2021 1 637 

                          
4,64 
€  2      15 191 €       7 596 € 

Počet platiteľov 4,64 eur od 12/2021 1 198 

                          
4,64 
€  1        5 559 €       5 559 € 

SPOLU: 356 544 
  

  11 342 197 
€    978 481 €  

 
Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 12,65 mil. € t.j. plnenie na 108,52 %. 
Vyššie plnenie vzniklo predovšetkým v reklame ako aj v ostatných príjmoch. 
Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 31.12.2021 sumu 43,79 mil. €, z 
čoho príjem zo Zmluvy so štátom na program predstavuje 27 015 508 € v štruktúre STV 22 
875 646 € a SRo 4 139 862 €. V máji RTVS obdržala aj investičnú časť Zmluvy so štátom v 
plnej výške 3 mil.€. V auguste RTVS obdržala aj kompenzáciu časti výpadku úhrad vo výške 
8 mil.€, ktorú MK SR poskytlo RTVS na základe zákona č.468/2019 Z.z. o štátnom rozpočte 
na rok 2021 a v novembri kompenzáciu vo výške 5 551 324 € ako doplatok za roky 2020 a 
2021. Vo februári RTVS obdŕžala finančné prostriedky v súvislosti s projektom obnovy 
administratívnej budovy Košice za účelom jej energetickej efektívnosti (eurofondy) vo výške 
141 525 € v štruktúre investície v sume 134 583  € a bežný príjem vo výške 6 942 €. Ide o 
projekt, ktorý bol ukončený v roku 2020 avšak poslednú refundáciu RTVS obdržala (z 
dôvodu COVIDu) až tento rok. V sledovanom období  RTVS obdŕžala aj finančné prostriedky 
z Ministerstva vnútra spolu vo výške 1 148 € v súvislosti s refinancovaním časti výdavkov 
použitých na zabezpečenie celoštátneho screaningového testovania. RTVS tiež obdržala 
refundácie bežných výdavkov (predovšetkým mzdy) na projekt Kreatívne centrum vo výške 
80 673 € v štruktúre KC Bratislava vo výške 45 320 € a KC Banská Bystrica vo výške 35 353 
€. Celkové výdavky RTVS k 31.12.2021 predstavovali sumu 129,65 mil.€, t.j. 80,57 % 
plnenie ročného plánu. Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 126,89 mil.€ - 
plnenie na 84,12 % a kapitálové výdavky sú vo výške 2,72 mil. € - plnenie na 26,96 %.   
Celkový prebytok bol vo výške 40,09 mil. €.   
K sledovanému obdobiu boli záväzné ukazovatele dodržané.“ 
 
J. Rezník odprezentoval decembrové televízne vysielanie bez vianočnej programovej 
štruktúry. Skonštatoval, že RTVS si splnila všetky zákonné povinnosti. 
M. Dzurjanin odprezentoval rozhlasové vysielanie v poslednom období. Informoval, že kvôli 
pandémii bol zrušený vianočný koncert SOSR. 
V. Chuguryan za spravodajstvo uviedol, že sa informovalo o všetkých aktuálnych témach. 
Reagovali aj na príchod novej vlny pandémie Covid 19 a variantu Omicron. Venovali sa aj 
prípadu detskej šikany v Miloslavove a aj téme obrannej dohody s USA. Takisto mapovali aj 
vymenovanie novej vlády v Česku. Informoval, že spravodajcovia RTVS získali včera víza 
v Rusku a budúci týždeň tam vycestujú.  
H. Radová odprezentovala čísla sledovanosti televízneho vysielania za december. 
Skonštatovala, že z hľadiska sledovanosti RTVS medziročne posilnila.  
D. Jančovič odprezentoval čísla v rámci online RTVS. 
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J. Chudík uviedol, že tak ľudský príhovor k sviatkom ako počul z úst J. Rezníka už nepočul 
vo vysielaní niekoľko rokov. Bol to kultivovaný prejav s krásnou slovenčinou a štylistikou. GR 
RTVS v ňom podľa neho perfektne vyjadril obsah sviatkov. Bol to príhovor, ktorý jeho rodinu 
vtiahol do sviatkov.  
D. Hushegyiová sa spýtala na čísla sledovanosti O 5 minút 12 zo 16.1.2022, pretože chce 
vedieť, či sledovanosť ovplyvňuje zostava hostí. 
H. Radová odpovedala, že sledovanosť bola 419 tis. divákov a bola najlepšia na trhu. 
I. Gallo uviedol, že si však nemyslí, že zostava hostí priamo ovplyvňuje sledovanosť, ale 
odpovedal by, že áno aj.  
M. Kákoša prekvapilo, akú vysokú sledovanosť mal film Jozef Mak.  
D. Hushegyiová sa spýtala V. Chuguryana, či by sa nemalo zvážiť vysielanie diskusií až 
tesne do Vianoc, pretože u konkurencie to funguje a RTVS s nimi končí pomerne skoro.  
V. Chuguryan odpovedal, že je to vec programu a on to dostal ako hotovú vec. Prijal to, 
pretože pred Vianocami sa ťažko zháňajú hostia, ale stojí to za zváženie. Vysvetlil, že 
konkurencia ľahšie zoženie politika, pretože oni pozývajú len jedného hosťa a tam je ochota 
politikov omnoho vyššia. 
M. Dzurjanin uviedol, že to bolo po dohode programu a spravodajstva a aj podľa neho to 
treba do budúceho roka zvážiť. Vie, že táto diskusná relácia drží poslucháčov pri 
prijímačoch. 
I. Gallo sa spýtal, aké sa prijali opatrenia, aby sa nevyskytovali v spravodajstve problémy 
s grafikou. Pripomenul posledný prípad, kde sa grafik netrafil správne s názvami ani do 
jedného okresu. 
V. Chuguryan uviedol, že je na trhu mimoriadne veľký problém s grafikmi, ale aj napriek tomu 
bude s týmto konkrétnym grafikom ukončená spolupráca.  
I. Gallo sa spýtal, či sa zmení proces a aké sa urobia opatrenia do budúcna. 
V. Chuguryan uviedol, že kontrolné mechanizmy fungujú, len ak niekto spraví obrovské 
množstvo chýb, tak sa to nedá všetko odchytiť. 
J. Rezník doplnil, že v priebehu jedného vysielania je cca 250 grafických úkonov a štatisticky 
sa chyby stávajú. RTVS má zavedený systém kontroly, ale žiaden systém kontroly nevie 
100%tne garantovať bezchybnosť. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 4/2022: 
Rada RTVS:  

a) berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej 
služby RTVS, 

b) konštatuje, že RTVS si v tomto období splnila všetky povinnosti v oblasti televízneho 
a rozhlasového vysielania. 

 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
Nebol predložený žiadny materiál. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
I. Gallo navrhol preložiť body 4 c), d) a e) na ďalšie rokovanie, pretože nie sú prítomní 
zástupcovia DK. 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
Preložené na nasledujúce rokovanie. 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
Preložené na nasledujúce rokovanie. 



Strana 6 z 11 
 

 
f. Informácia o ukončení prevádzky strednovlnného vysielača Rimavská Sobota 
R. Skřivánek odprezentoval predložený materiál a informoval, že tento typ distribúcie 
rozhlasového vysielania je najdrahší vzhľadom na pomer cena/výkon. Ušetrí sa cca 19 tis. € 
ročne. Plánuje sa zapnúť v tejto lokalite vysielanie DAB+. Informácia o tom, koľkých ľudí sa 
to dotkne nie je, pretože neexistujú žiadne dáta, ale predpokladá sa na základe počúvanosti 
strednovlnného vysielania, ktoré je takmer žiadne, že sa to veľa ľudí nedotkne. Strednovlnné 
vysielače sú ešte v Nitre a Čižaticiach, pri ktorých sa rovnako pracuje na tom, aby sa 
nahradili digitálnym vysielaním. Všetky tieto vysielače šírili vysielanie Rádia Patria 
v kombinácii s Rádiom Devín.  
I. Gallo sa spýtal, či RTVS zvážila, keďže ide o národnostné vysielanie, aké negatívne ohlasy 
z toho hrozia. 
J. Rezník odpovedal, že to zvážili a nevie doteraz o žiadnych ohlasoch, ktoré by vypnutie 
tohto vysielača vyvolali. Poslucháči boli cez vysielanie na toto vypnutie vysielača 
upozorňovaní. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 5/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o ukončení prevádzky 
strednovlnného vysielača Rimavská Sobota. 
 

Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
5. Informácia o ukončení vysielania RTVS vo formáte MPEG-2 a prechode na 

systém MPEG-4 (spravodajca M. Kákoš) 

I. Gallo informoval, že tento materiál vyžiadal aj z dôvodu, že bola táto téma aj 
medializovaná. 
R. Skřivánek odprezentoval predložený materiál. Dôvodom na tieto úpravy v terestriálnom 
vysielaní bolo spustenie športového kanálu. Diváci boli o zmenách informovaní. Cieľom bolo 
zabezpečiť vysielanie všetkých programových služieb v terestriálnom multiplexe. 
I. Gallo skonštatoval, že materiál obsahuje všetky informácie a je vyčerpávajúci. 
M. Kákoš ako spravodajca uviedol, že ide o vysoko odbornú tému a predpokladá, že to bolo 
odborne posúdené a rozhodnutie je odborne kompetentné.  
R. Skřivánek vysvetlil, že je poskytovaná divákom aj technická podpora a pomáha sa 
napríklad s nastavovaním prijímačov. 
T. Caban sa spýtal, či nebolo lepšie rovno prejsť na systém HEVC a či súčasné zariadenia 
podporujú aj systém HEVC. 
R. Skřivánek vysvetlil, že dostupnosť prijímačov na trhu, ktoré podporujú HEVC je zatiaľ 
veľmi malá, ale považujú tento formát za budúcnosť. Väčšina ľudí by takéto vysielanie 
nedokázala prijímať.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 6/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o ukončení vysielania RTVS vo 
formáte MPEG-2 a prechode na systém MPEG-4. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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6. Informácia o vysielaní RTVS v súvislosti so zimnými olympijskými 
a pralympijskými hrami v Pekingu (spravodajca I. Gallo) 

I. Gallo ako spravodajca uviedol, že predložené informácie svedčia o pripravenosti RTVS na 
ZOH, aj keď vzhľadom na pandemickú situáciu ide do dejiska olympiády malý štáb ľudí, čo je 
však v tejto situácii pochopiteľné. Bude sa treba pripraviť aj na prípadné komplikácie, ktoré 
môže covidová situácia pripraviť, čiže prekladanie súťaží, resp. zápasov, ktoré môžu 
zasiahnuť prípadne do organizácie vysielania. Predpokladá však, že vzhľadom na 
skúsenosti, ktoré už RTVS má z vysielania olympiád a veľkých podujatí, tak to všetko bude 
zvládnuté. 
M. Hajko odprezentoval predložený materiál. Skonštatoval, že celý projekt je nastavený tak, 
aby keď sa stane niečo katastrofálne, tak sa bude dať odvysielať aj z domu. Do dejiska hier 
bol vypravený malý štáb, bude sa tým pádom vysielať z dvoch miest. Vracia sa aj relácia 
Citronáda. K paralympiáde uviedol, že presné vysielanie bude schopný odprezentovať až 
tesne pred udalosťou, pretože stále ešte nie je jasné v ktorých športoch budeme mať 
zastúpenie. Bude sa však vysielať najväčší možný objem.  
D. Hushegyiová sa spýtala, či bude celá olympiáda na Športe, alebo bude aj na Dvojke alebo 
Jednotke. 
M. Hajko odpovedal, že len na Športe. 
M. Kákoš sa spýtal, či bude Citronáda viazaná len na hokejové zápasy. 
M. Hajko odpovedal, že nebude viazaná len na hokej, bude viazaná na dni, ktoré sú pre 
slovenské účinkovanie kľúčové. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 7/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní RTVS v súvislosti so 
zimnými olympijskými a paralympijskými hrami v Pekingu a konštatuje, že v rámci 
pandemickej situácie vo svete je vysielanie RTVS je pripravené na vysokej profesionálnej 
úrovni. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

I. Gallo navrhol, aby boli body č. 7 a 10 presunuté na ďalšie rokovanie, kedy bude prítomný 
aj programový riaditeľ STV. 
 
9. Informácia o spustení programovej služby Šport (spravodajca I. Gallo) 

I. Gallo ako spravodajca uviedol, že spustenie programovej služby Šport sa zaobišlo bez 
vážnejších komplikácií, aj keď hneď na úvod sa museli zodpovední pracovníci popasovať so 
zrušením dvoch podujatí, ktoré mali byť hlavnou časťou vysielania v danom období 
(Spengler cup a MS hokej do 20 rokov). Je treba povedať, že RTVS dokázala túto situáciu 
zvládnuť a flexibilne zareagovať, aj keď to samozrejme nikoho nepotešilo. Inak ide vysielanie 
v štandardnom režime v štruktúre, ako bola rade odprezentovaná. 
M. Hajko uviedol, že je pravda, že na úvod pandémia zrušila 22 prenosov, ale tento výpadok 
zvládli. Žiadne iné zásadné problémy sa nevyskytli. Sledovanosť kontinuálne rastie a je 
s ňou spokojný.  
I. Gallo sa spýtal, čo ukázal prvý mesiac vysielania, čo ich prekvapilo a čo by chceli zmeniť. 
Ďalej sa spýtal, ako sa budú zmluvne riešiť tie zrušené podujatia.  
M. Hajko vysvetlil, že sa to bude riešiť tak, že buď sa vrátia peniaze, alebo predĺži licencia. 
Hokejové MS do 20 rokov sa platia za odvysielané zápasy, tak tam je to jasné. Skonštatoval, 
že sa ukázalo viacero vecí, napríklad sa uvažuje ako sa bude robiť spravodajstvo, či 
moderované alebo nemoderované. 
I. Gallo skonštatoval, že keď porovná prenosy z lyžovania na RTVS a u konkurencie, tak sa 
to nedá porovnať v prospech RTVS. Myslí si, že je tam vidno profesionalitu komentátorov 
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a redaktorov RTVS. Myslí si, že v rámci udržateľnosti tejto programovej služby je treba 
myslieť aj na udržanie a vychovávanie kvalitných ľudí. 
M. Kákoš sa spýtal, či prišlo k nejakému posunu v sledovanosti, keď je šport na samostatnej 
programovej služby.  
M. Hajko odpovedal, že celkom logicky pri prvých prenosoch nastal pokles, pretože diváci sa 
potrebovali zorientovať, ale rýchlo sa to dorovnalo a predpokladá, že to bude už len rásť.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 8/2022: 

Rada RTVS prorokovala a berie na vedomie Informáciu o spustení programovej služby 
Šport. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
8. Zúčtovanie účelových investičných prostriedkov viazaných na Dodatky 

k Zmluve so štátom pre roky 2019 a 2020 (spravodajca Dozorná komisia) 
R. Ceizel odprezentoval predložené zúčtovanie finančných prostriedkov. Informoval, že späť 
na MK SR sa vracia len suma okolo 1 200 € z 3,3 mil. €. Nevyčerpaná časť z roku 2020 budú 
dočerpané ešte v tomto roku. 
T. Caban uviedol, že je predložené stanovisko DK a odporúča materiál zobrať na vedomie: 
„Finančné prostriedky, poskytnuté RTVS v zmysle Zmluvy so štátom – dodatku č. 2 MK-
92/2018/M na rok 2019 v znení dodatku č. 2A MK – 81/2019 a dodatku č. 2B MK – 
164/2019/M na rok 2019 , určené na financovanie účelových investičných projektov bolo 
možné použiť do 31. decembra 2021. Z celkového rozpočtu 3 300 000,00 € bolo použitých 
3 298 706,75 €.Na vrátenie do štátneho rozpočtu zostáva 1 293,25 €. Táto suma bude 
poukázaná na depozitný účet MK SR. Finančné prostriedky poskytnuté RTVS na základe 
dodatku č. 3 MK – 233/2019/M na rok 2020 v znení dodatku č. 3A MK  - 87/2020 a dodatku 
č. 3B MK – 93/2020/M  boli poskytnuté v sume 3 000 000,00 €. V roku 2020 a 2021 bolo 
vyčerpaných spolu 2 304 957,58 €. Do nasledujúceho roku ( 2022 ) bolo prenesených 
695 042,42 €. Tieto finančné prostriedky je možné použiť do 31. decembra 2022. Finančné 
prostriedky určené na účelové investičné projekty boli v súlade s obsahom vyššie citovaných 
dodatkov  Zmluvy so štátom použité na nákup: 
televíznej a rozhlasovej štúdiovej techniky 
televíznej a rozhlasovej prenosovej techniky 
IT technológie 
mediálnych systémov 
na obnovu televíznych a rozhlasových produkčných štúdií 
vozidiel a hudobných nástrojov, ako je uvedené položkovito v excelových prílohách 
materiálu. 
Rada RTVS sa prehľadom čerpania finančných prostriedkov poskytnutých RTVS v zmysle 
Zmluvy so štátom a jej aktuálnych dodatkov zaoberala pravidelne štvrťročne, v rámci Správ 
o činnosti a hospodárení RTVS, ako aj vo Výročných správach RTVS za roky 2019 a 2020. 
Pravidelne sa opakujúce medziročné presuny nevyčerpaných finančných prostriedkov sú 
dôsledkom problematiky verejného obstarávania – dĺžky a komplikovanosti jednotlivých 
obstarávaní. Rada RTVS pravidelne pri prerokovávaní uvedených Správ upozorňuje na 
potrebu optimalizácie procesov verejného obstarávania, v záujme ich urýchlenia, ako aj 
dosiahnutia väčšej prehľadnosti. V roku 2020 vykonala kontrolná skupina MK SR, odboru 
kontroly a inšpekcie v RTVS finančnú kontrolu. Pri kontrole bolo zistených viacero vecných aj 
formálnych nedostatkov pri nakladaní s finančnými prostriedkami (zákon o účtovníctve, 
o verejnom obstarávaní, o rozpočtových pravidlách a o finančnej kontrole). RTVS bola 
uložená povinnosť odviesť do štátneho rozpočtu neoprávnene použité finančné prostriedky 
v sume 30 077 €, čo predstavuje 0,12 % z celkovej kontrolovanej sumy 27,8 mil €. 
Manažment RTVS prijal 7 opatrení na nápravu zistených nedostatkov, ktoré bol prerokované 
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a odsúhlasené kontrolnou skupinou a ich plnenie bude v roku 2021 predmetom rokovania 
rady RTVS.“ 

 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 9/2022: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. i) zákona č. 532/2010 Z.z. o RTVS prerokovala a 
berie na vedomie zúčtovanie finančných prostriedkov poskytnutých na základe Dodatku č. 2 
MK - 92/2018/M  na rok 2019, v znení Dodatku č. 2A MK - 81/2019/M na rok 2019 a v znení 
Dodatku č. 2B MK – 164/2019/M na rok 2019, k Zmluve č. MK – 57/2017/M o zabezpečení 
služieb verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania a televízneho vysielania na roky 2018 – 
2022, použitých na účelové investičné projekty v termíne do 31. decembra 2021.  
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 10/2022: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. i) zákona č. 532/2010 Z.z. o RTVS prerokovala a 
berie na vedomie priebežné zúčtovanie finančných prostriedkov poskytnutých na základe 
Dodatku č. 3 MK - 233/2019/M  na rok 2020, v znení Dodatku č. 3A MK - 87/2020/M na rok 
2020 a v znení Dodatku č. 3B MK – 93/2020/M na rok 2020, k Zmluve č. MK – 57/2017/M o 
zabezpečení služieb verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania a televízneho vysielania na 
roky 2018 – 2022, použitých na účelové investičné projekty v termíne do 31. decembra 2021. 
 

Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
12. Sťažnosti a podnety 
A. Mozolák odprezentoval predložené podnety, ku ktorým bolo k dispozícii stanovisko RTVS 
a členovia Rady RTVS sa dohodli na spôsobe, akým sa k nim spracuje odpoveď. 
I. Gallo informoval, že prišlo okolo 50 sťažností v súvislosti so seriálom Priznanie, kde má 
určitá skupina koncesionárov výhrady voči 1. dielu seriálu, ktoré vníma ako možnú 
propagáciu LGBTI ideológie.  
J. Rezník uviedol, že aj jemu na sekretariát prišlo 8 sťažností s podobnou štylistikou. 
Odprezentoval stanovisko RTVS k tejto téme: 
„RTVS vo všetkých svojich seriáloch dlhodobo prináša témy, o ktorých sa málo hovorí, 
a ktoré môžu vyvolávať kontroverziu a širšiu spoločenskú diskusiu. V seriáli Priznanie sme 
otvorili takýchto tém hneď niekoľko: migrácia, rasizmus, netolerancia, ale aj vzťah osôb 
rovnakého pohlavia. Vnímame viaceré subjektívne pocity či obvinenia z propagandy alebo 
necitlivého vyobrazenia ktorejkoľvek z týchto tém. Sme však presvedčení, že tvorcovia 
seriálu Priznanie pristupujú k zobrazovaniu týchto tém čo najcitlivejšie a s rešpektom, preto 
odmietame akékoľvek vyjadrenia o údajnej manipulácii divákov.“  
Myslí si, že sa v rámci dejových línií seriálu dožijú diváci ešte veľa prekvapení. Skonštatoval, 
že vzťah osôb rovnakého pohlavia je v slovenskom systéme roky legitimizovaný a nemyslí si, 
že RTVS porušila nejaké tabu. Konkrétna scéna neprekračovala prípustné estetické hranice, 
bola náznaková a naznačovala vzťahy medzi postavami, ktoré sa budú v ďalších dieloch 
rozvíjať. Myslí si, že nebola prekročená prípustná miera.  
M. Kákoš prečítal svoje stanovisko: 
„Zrejme u väčšiny z nás by sa našli zárodky intolerancie voči inak mysliacim či cítiacim 
ľuďom, voči ľuďom s inou farbou pleti, náboženského alebo politického presvedčenia či 
sexuálnej orientácie. Je však mierou kultúrnej i civilizačnej vyspelosti spoločnosti i každého 
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človeka osobne, ako dokážeme tieto pocity potláčať či korigovať a keď už tento zápas 
prehrávame vo svojom vnútri, aspoň ich neprezentujeme navonok a svojou intolerantnosťou 
neobťažujeme okolie. Žijeme v rôznorodej, rozmanitej spoločnosti, a dúfam, že už 
i v spoločnosti, v ktorej je možné o tejto rôznorodosti slobodne hovoriť. Sťažovať sa na to, že 
hovoríme o téme homosexuality, je prejavom primitívnej xenofóbie. O to horšej, keď je 
motivovaná nielen iracionálnymi pocitmi, ale aj ideológiou. Rovnako, ako keby sme 
vyslovovali nesúhlas s účinkovaním Rómov či Židov. Je demokratickým právom každého 
človeka verejne vysloviť svoj názor, napokon, on je vždy osobnou vizitkou svojho nositeľa.  
Mojím právom je zároveň sa voči takýmto xenofóbnym názorom vymedziť a kategoricky ich 
odmietnuť. V Zákone č. 532/2010 sa hovorí, že programovú službu verejnoprávnej RTVS 
tvoria programy, ktorých cieľom je: „...posilniť vzájomné porozumenie, toleranciu 
a podporovať súdržnosť rozmanitej spoločnosti“. Centrálnym motívom, ktorý spája jednotlivé 
príbehové linky seriálu Priznanie, je téma tolerancie či intolerancie pri spoločenskom 
prijímaní menšín, migrácie, adoptovaných detí, a aj menšinovej sexuálnej orientácie. Práve 
tým si RTVS plní svoju zákonnú (i morálnu) povinnosť.“  
Dodal, že RTVS v poslednom období pripravila viacero seriálov, ktoré prinášali kontroverznú, 
ale aktuálnu tému. Má pocit, že tieto sťažnosti sú nejako navigované, pretože prednedávnom 
sa vysielal film Šarlatán a seriál Mária Terézia a žiadne sťažnosti neprišli.  
I. Gallo doplnil, že ale aj umelecké prostriedky zvolené na takéto zobrazenie majú byť 
primerané verejnoprávnemu prostrediu, čo v tomto prípade bolo. 
D. Hushegyiová povedala, že je so seriálom Priznanie spokojná a väčšina sťažností má 
jedného spoločného menovateľa a tou je nenávisť. Stotožňuje sa so stanoviskami RTVS 
a M. Kákoša. 
J. Chudík rovnako súhlasí s M. Kákošom. Z hľadiska dramatického je to podľa neho 
v poriadku. Problém je však podľa neho v tom, že celospoločenská situácia je vypätá, 
spoločnosť je rozhádaná ideologicky a názorovo. Chápe tých pisateľov v tom zmysle, že tlak 
liberálnej časti spoločnosti na túto tému je obrovský. Ako príklad uviedol, že sa vysielajú 
v spravodajstve šoty zo všetkých Pride pochodov a na ľudí už je toho asi veľa. RTVS si 
v tomto musí obhájiť dramatickú tvorbu a odpovedať by rada mala slušne a tolerantne.  
I. Gallo uviedol, že pre neho ako člena rady je podstatné, či týmto mohol byť porušený 
zákon. Je presvedčený, že týmto si dokonca RTVS plní zákonné povinnosti.  
J. Balaščák uviedol, že tu je dôležitá časť ochrana detí a označovanie týchto relácií 
označovaním, pre akú vekovú kategóriu sú vhodné. Nevidí tu tiež žiadne porušovanie 
zákona. Pripomenul český seriál Most, kde sa riešili podobné témy a bol veľmi úspešný. 
Myslí si, že ak má niekto pocit, že prišlo k porušeniu zákona, tak má možnosť sformulovať 
podnet a obrátiť sa na príslušné inštitúcie. 
M. Kákoš doplnil, že tento program je označený ikonkou, že je vhodný od 15 rokov. 
 
11. Odvolanie voči rozhodnutiu RTVS v zmysle zákona o slobode informácií 

(spravodajca T. Caban) 
Tento bod bol prerokovaný v neverejnom režime. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 11/2022: 
Rada RTVS na základe § 8 ods. 1 písm. p) zákona č. 532/2010 Z. z. o Rozhlase a televízii 
Slovenska a o zmene a doplnení niektorých zákonov a § 19 ods. 2 zákona č. 211/2000 Z. z. 
o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení niektorých zákonov (zákon o 
slobode informácií) v znení neskorších predpisov,  v súlade s čl. 3 ods. 8 Štatútu Rady RTVS 
zrušuje  podľa § 59 ods. 3 zákona č. 71/1967 Zb. o správnom konaní (správny poriadok) 
rozhodnutie Rozhlasu a televízie Slovenska o odmietnutí sprístupnenia požadovaných 
informácií zo dňa 25.11.2021, zn. 31/2021 a vec vracia RTVS na nové prejednanie a 
rozhodnutie. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
13. Rôzne  
M. Kákoš navrhol, aby sa rada na najbližšom rokovaní venovala návrhu kritérií na 
vyhodnotenie programovej služby do Výročnej správy. 
I. Gallo poďakoval všetkým zúčastneným za spoluprácu a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
V Bratislave 26.1.2022. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
Jozef Chudík 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
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